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EESTI PARALÜMPIAKOMITEE ÜLDKOOSOLEKU PROTOKOLL 

 

17.  juuni 2025                                                                                                          

Algus kl. 13.00 

Lõpp kl. 15:14 

Tallinna Puuetega Inimeste Koda, Endla 59, Tallinn 

 

Koosoleku juhataja: Rein Loik 

Koosoleku protokollija: Kätlin Riidebach 

 

 

Päevakord: 

 

1. Tervituskõned 

2. 2024. majandusaasta aruanne 

Presidendi ettekanne 

Audiitori aruande ettekanne 

Aruannete arutelu ja kinnitamine 

3. Ülevaade 2025. aasta tegevuskavast ja eelarvest ning plaanid 2026. aastaks 

4. EPK ja EIL ühinemisotsus 

5. EPK presidendi ettekanne juhatuse 4 aasta tööst 

6. EPK juhatuse valimised 

 

Üldkoosoleku  avamine ja rakendamine - kohal ja registreerunud on  19 hääleõiguslikku delegaati,  neist 11 

volitusega. Esindatud on 19 liikmesorganisatsiooni. Lisaks viibib koosolekul 17 kuulajat/külalist (Lisa: Osalejate 

registreerimisleht). 

 

Liikmete esindatus ja delegaadid: 

 

1. Eesti Ronimisliit - juhatuse liige Veronica Luidalepp 

2. Eesti Invaspordiliit - juhatuse liige Rainer Vakra  

3. Invaspordiklubi Parasport - juhatuse liige Alar Õige 

4. Narva Füüsiliste Puuetega Inimeste Ühing Sportuna - Alar Õige volitusega              

5. Võru Invaspordi Klubi- Alar Õige volitusega                                       

6. MTÜ Eesti Ratastoolikorvpalli Klubi – juhatuse liige Tarmo Eerma  

7. Eesti Ratsaspordi Liit - Riina Pill volitusega                                      

8. Eesti Sulgpalliliit – juhatuse liige Tiit Vapper  

9. Spordiklubi Achilleus – juhatuse liige Endre Varik  

10. Eesti Kurtide Spordiliit – Kaido Tiislär volitusega 

11. Eesti Sõudeliit - Robert Väli volitusega 

12. Eesti Lauatenniseliit - Margit Tamm volitusega 

13. Eesti Elektriratastooli Saalihoki Klubi – juhatuse liige Margit Kasemets  

14. MTÜ Flüüger - Triin Pollisinski volitusega 

15. MTÜ Spordiklubi Meduus – juhatuse liige Triin Pollisinski  

16. Eesti Paraujumise Liit - Triin Pollisinski volitusega 

17. Eesti Võrkpalli Liit - Siret Rits volitusega 
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18. MTÜ Eesti Curlingu Liit - Liisa Turmann volitusega 

19. Eesti Jalgratturite Liit - Urmas Karlson volitusega 

20. Eesti Jahtklubide Liit - Külli Haav volitusega 

 

Monika Haukanõmm avab koosoleku ning teeb ettepaneku valida: 

1) Koosoleku juhatajaks Rein Loik 

2) Koosoleku protokollijaks Kätlin Riidebach 

 

Haukanõmm palub hääletada, kas ollakse tema ettepanekuga nõus. Ettepanekuga nõustutakse valdava 

häälteenamusega. 

 

Rein Loik tänab ja võtab koosoleku juhatamise üle. Ta teeb ettepaneku valida häältelugemiskomisjon koosseisus 

Kaia Kollo, Alfred Värnik ja Margit Kasemets. Ettepanekuga nõustutakse valdava häälteenamusega. 

 

R. Loik kannab ette planeeritud päevakorra ja teeb ettepaneku päevakord kinnitada. Ettepanekuga nõustutakse 

valdava häälteenamusega.  

 

R. Loik annab teada, et koosolek salvestatakse protokollimise eesmärgil. 

 

Üldkoosolekule registreerus hilinemisega Eesti Sõudeliidu volitatud esindaja Robert Väli. Selle järgi on kohal 

registreerunud liikmesorganisatsioone 20.  

 

1.    Tervituskõned 

Tervituskõne Kultuuriministeeriumi esindajalt Norman Põder.  

Põder tänab EPK-d koostöö eest Kultuuriministeeriumiga, ta toob välja kolm programmi, kus tehakse tihedat 

koostööd: Sport 2030, Spordiprogramm 2025-2028 ja liikumisaktiivsuse tegevuskava. Ta tutvustab Spordiseaduse 

muutmisega kaasnevaid positiivseid muudatusi EPK jaoks ning koostöös treeneri tööjõukulude toetuse määramise 

tingimuste üle erivajadustega töötavatele treeneritele. Oodata on positiivseid arenguid liikumisaktiivsuse 

tegevuskava raames spordiabivahendite Eestisse toomiseks. Põder kinnitab, et Kultuuriministeeriumi 

spordiosakond toetab paralümpiamängude ülekanneteks parima lahenduse leidmist ning parasportlaste järk-

järgulist Team Estoniasse kaasamist. 

 

2.    2024. aasta majandusaruanne ja audiitori aruande ettekanne.  Aruannete kinnitamine. 

Ülevaate esimese poole esitab Monika Haukanõmm. 

 

2024. aasta lõpu seisuga oli EPK-l 17 liiget, kellest 8 olid klubid ja 9 liidud, sealhulgas 5 spordialaliitu. 2025. aastal 

on liitunud EPK-ga 6 spordialaliitu, hetke seisuga on kokku 23 liiget. 

Aasta olulisemaks sündmuseks olid Pariisi paralümpiamängud, kus saavutasid ujujad Matz Topkin 7. koha, Robin 

Liksor 11. koha ning Susannah Kaul 13. ja 15. Koha, Egert Jõesaar  kettaheites 8. koha ning Laura-Liis 

Juursalu  triatlonis 10. koha. Eesti sportlased osalesid  mitmetel rahvusvahelistel tiitlivõistlustel. 

EPK tegeles aktiivselt paraspordi arendamise ja tutvustamisega. Toimusid koolitused ülikoolides ja koolides ning 

viidi läbi ligipääsetavuse seminar koostöös Kultuuriministeeriumi ja EPIKojaga. EPK, Delfi, ERR ja Levira koostöös 

jõudsid paralümpiamängud esmakordselt otseülekandes Eesti televaatajateni. Paralümpiamängude raames viidi 

läbi kommunikatsiooniprojekt ning paraspordi kajastamine jätkus aktiivselt sotsiaalmeedias, paberväljaannetes 

ja podcastides. Valiti aasta parimad sportlased ja treener.  

Aasta jooksul toimus kümme juhatuse ja üks üldkoosolek.  
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Teises pooles annab Signe Falkenberg lühiülevaate bilansist ja tulemiaruandest. 

 

2024. majandusaasta aruande bilansimaht on 177 905 eurot. Tulemiaruandest toob Signe Falkenberg välja tulud, 

mis olid kokku 1 182 976 eurot, kulud 1 129 238 eurot ning aruandeaasta tulem oli 53 847 eurot. 

 

Liikmetele on põhjalik majandusaasta aruanne koos üldkoosoleku kutsega välja saadetud ning kõigil on olnud 

võimalust sellega eelnevalt tutvuda. 

 

Audiitori aruandest 

Sõltumatu vandeaudiitori aruanne EESTI PARALÜMPIAKOMITEE üldkoosolekule. 

 

Arvamus 

 

Oleme auditeerinud EESTI PARALÜMPIAKOMITEE raamatupidamise aastaaruannet, mis sisaldab bilanssi seisuga 

31.12.2024 ning tulemiaruannet, rahavoogude aruannet ja netovara muutuste aruannet eeltoodud kuupäeval 

lõppenud aasta kohta ja raamatupidamise aastaaruande lisasid, sealhulgas märkimisväärsete arvestuspõhi- 

mõtete kokkuvõtet. 

Meie arvates kajastab kaasnev raamatupidamise aastaaruanne kõigis olulistes osades õiglaselt EESTI 

PARALÜMPIAKOMITEE finantsseisundit seisuga 31.12.2024 ning sellel kuupäeval lõppenud aasta finantstulemust 

ja rahavoogusid kooskõlas Eesti finantsaruandluse standardiga. 

 

Alar Heinaste                                                           Strata Audit OÜ 

Vandeaudiitori number 143                                 Audiitorettevõtja tegevusloa number 302 

 

 

Otsuse nr. 1 ettepanek: kinnitada EPK 2024 majandusaasta aruanne. 

 

Delegaadid hääletavad ning hääletuse tulemus on järgmine: 

POOLT: 20, VASTU: 0, ERAPOOLETUID: 0. 

 

Otsus nr. 1: EPK 2024. aasta majandusaasta aruanne kinnitatud ühehäälselt. 

 

 

3.   Ülevaade 2025. aasta tegevuskavast ja eelarvest ning plaanid 2026. aastaks 

Signe Falkenberg annab ülevaate. 

 

EPK korraldas talvised meistrivõistlused para- ja kurtide kergejõustikus, suvised toimuvad juulis ning ujumise 

meistrivõistlused novembris. Aasta jooksul viiakse läbi boccia turniirid, bowlingu võistlused ning sügisel 

toimuvad pimedate male- ja kabevõistlused. 

Falkenberg  annab ülevaate Eesti sportlaste osalemisest 2025. aasta rahvusvahelistel tiitlivõistlustel ning 

tutvustas Eesti delegatsiooni koosseisu Tokyos toimuvatel kurtide olümpiamängudel ja mängude eel plaanitud 

ettevalmistusi. Tegevusplaanides rõhutati treenerite täiendkoolituse arendamist, uue arvestusmudeli 

rakendamist treeneri tööjõu kulude toetustes loodatavasti alates 2026.aastast, avaliku spordiabivahendite 

laenutusvõimaluse loomist ning EPK välislähetuste kriteeriumide väljatöötamist. 
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Falkenberg toob välja EPK 2025. aasta eelarve kogumahu, mis on 1 114 600 eurot, millest 860 000 eurot 

moodustab riigi toetus ja 254 600 eurot muu tulu. Kulusid on planeeritud personalikuludeks 212 333 eurot, 

majanduskuludeks 130940 eurot, POM programmi aladele 371 484 eurot ja mitte-POM aladele 180 338 eurot. 

Falkanberg annab ülevaate sõlmitud toetuslepingutest ning mitterahalistest EPK toetajatest. 

2026. aastal on peamiseks sündmuseks Milano-Cortina paralümpiamängud, kus Eestit esindab ratastoolikurlingu 

segapaar, kes tagas endale koha 2025. aasta MM-l saavutatud 3. kohaga. Paralümpiamängudest on plaanis 

otseülekanded. Ta lisab, et 2026. aastal on kavas mitmed rahvusvahelised suurvõistlused, kus Eesti sportlased 

võistlevad. Samuti on aastal 2026 plaanis EPK uue arengukava koostamine. 

2026. aasta riigi toetuse taotlus esitatakse EPK poolt 31.augustiks 2025. Selleks on palve liikmetele esitada oma 

taotlused 31.juuliks info@paralympic.ee või Google Drive faili, mille alus jagatakse. 

 

Info teadmiseks võetud. 
 

 

4.   EPK ja EIL ühinemisotsus 

Rainer Vakra annab ülevaate ühinemisprotsessist.  

Eesti Invaspordi Liit ja Eesti Paralümpiakomitee juhatused on sõlminud kirjaliku digitaalselt allkirjastatud 

ühinemislepingu. Jätkatakse ühiselt Eesti Paralümpiakomitee nime all. Säilib EIL õigusjärglus ja 

järjepidevus.  

EIL-l üldkoosolekul 13.juunil k.a. võeti vastu otsus liituda EPK-ga. EIL annab EPK-le üle spordivahendid, säilitamise 

kohustusega dokumendid ning spordiajaloo seisukohast olulise materjali. EIL-l on 12. juuni seisuga varasid 19 305 

eurot ja kohustusi 659 eurot. EIL-i ühinemine EPK-ga on pikalt planeeritud protsess aitab vältida töö ja aruandluse 

dubleerimist, vähendab raamatupidamis-, palga- ja töötajakulusid. 

EPK jätkab liikumispuudega inimeste spordi arendamist. Liikmed, kes ei ühine EPK-ga, saavad osaleda võistlustel 

ja saavad 2025-2027. aastal samuti transpordi kompensatsiooni. 

EPK liikmeteks on juba EIL liikmed  ERT Saalihoki Klubi, MTÜ SK Meduus, Narva FPIÜ Sportuna, Võru ISK, SK 

Achilleus ja ISK Parasport. EPK liikmeks saab Tallinna Invaspordiühing. Osalemise garantiiga, kuid ilma 

liikmestaatust saamata  jäävad Valga LPIS, Tartu LPIÜ, Tõrva PIL, Saaremaa LPIS ja Elva PIÜ.  

Ühinemisotsuse heakskiitmise järgselt esitatakse avaldus kande tegemiseks Äriregistrile, kuid mitte enne ühe 

kuu möödumist, milline on aeg vaiete esitamiseks. 

 

Otsuse nr. 2 ettepanek: Kiita heaks Eesti Paralümpiakomitee üldkoosoleku otsus Eesti Invaspordi Liidu 
ühinemiseks Eesti Paralümpiakomiteega vastavalt juhatuste poolt allkirjastatud ühinemislepingule. 
 
Delegaadid hääletavad ning hääletuse tulemus on järgmine: 

POOLT: 17, VASTU 0, ERAPOOLETUID: 0 

Hääletusel ei osalenud 3 liiget. 

 

Otsus nr. 2: EPK ja EIL ühinemisotsus vastu võetud 17 poolthäälega. 

 

5.   EPK presidendi ettekanne juhatuse 4 aasta tööst 

Monika Haukanõmm annab ülevaate juhatuse 4 aasta tööst. 

 

M. Haukanõmm toob välja kolm olulist sihti : tugevdada parasporti, suurendada paraspordi nähtavust ning 

kinnitada paraspordi tugev positsioon Eesti spordimaastikul. 2022. aastal koostatud arengukava  hõlmas nelja 

para- ja olümpiamänge. 2023. aasta jaanuaris külastas Eestit esmakordselt Rahvusvahelise Paralümpiakomitee 

president Andrew Parsons, kes sai kohtumistel riigijuhtide, EPK esindajate ja parasportlastega ülevaate Eesti 

mailto:info@paralympic.ee
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paraspordi arengust, väljakutsetest ja tulevikuvõimalustest. 2024. aastal toimusid olulised muudatused EPK 

sekretariaadi struktuuris. 2025. aastal avati koostöös Eesti Spordimuuseumi ja Toyota Balticuga Tallinna 

Lennujaamas ainulaadne, interaktiivne Paralümpiavärav. Nelja aasta jooksul on tulnud juurde uusi toetajad, kes 

on meid ise leidnud ja on jätkunud koostöö pikaajaliste toetajatega. 

 

Info teadmiseks võetud. 

 

 

6.  EPK juhatuse valimised 

 

Rein Loik selgitab alustuseks valimiste korda ja reegleid. 

 

EPK juhatuse liikmete arvu otsustamine 

Ettepanekud:  

Alar Õige teeb ettepaneku valida 9-liikmeline juhatus. 

 

Juhatuse liikmete arvu kinnitamine 

Otsuse nr. 3 ettepanek: kinnitada 9-liikmeline juhatus. 

 

Delegaadid hääletavad ning hääletuse tulemus on järgmine: 

POOLT: 16 , VASTU: 0 , ERAPOOLETUID: 0,  

Hääletusel ei osalenud 4 liiget. 

 

Otsus nr. 3: 9-liikmeline juhatus kinnitatud 16 poolthäälega. 

 

Presidendi valimine 

 

Rein Loik teatab, et ainsana on EPK presidendi kandidaadiks üles seatud Monika Haukanõmm ning annab sõna 

talle enda seisukohtade tutvustamiseks. 

EPK liikmed kuulavad EPK presidendi kandidaadi Monika Haukanõmme sõnavõttu. 

 

Rein Loik annab enne EPK presidendi valimisi sõna juhatuse liikme kandidaatidele enesetutvustuseks. 

 

Rein Loik teeb ettepaneku panna hääletusele EPK presidendi kohale esitatud kandidaat - Monika Haukanõmm. 

 

Otsuse nr. 4 ettepanek: kinnitada EPK presidendiks Monika Haukanõmm 

 

Delegaadid hääletavad ning hääletuse tulemus on järgmine: 

POOLT: 17, VASTU: 0, ERAPOOLETUID: 0 

Hääletusel ei osalenud 3 liiget. 

 

Otsus nr. 4: Monika Haukanõmm kinnitatud 17 poolthäälega EPK presidendiks. 

 

Monika Haukanõmm teeb kaks ettepanekut: 

1. tulevasele juhatusele - esimesel juhatuse koosolekul on mul soov teha juhatusele ettepanek moodustada 

juhatuse juurde nõuandva komisjonina sportlaskomisjon, et veelgi enam kaasata parasportlasi otsuste 

kujundamisse. 
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2. üldkoosolekul viibivatele liikmetele-  kaaluda, kas juba kinnitatud 9-liikmelise juhatuse asemel 

moodustada 9+1=10-liikmeline juhatus, kuna häid kandidaate, keda kaasata EPK töösse on palju. 

 

Alar Õige: kas senine otsus oli siis ebapädev? 

Monika Haukanõmm: ei olnud ebapäev. 

Alar Õige: mulle tundus küll. 

Rainer Vakra: mul on hea meel, et presidendil on raskusi valida. Mina toetan ettepanekut 9+1 liiget. 

Monika Haukanõmm: see on üldkoosoleku otsus, kellel on alati võimalik otsuseid ümber vaadata. Küsimus on 

hetkel, kas anda rohkematele kandidaatidele, kes annavad oma panuse paraspordi arengusse läbi vabatahtliku 

töö, võimalus oma aeg panustada või jääme 9 juurde? 

 

Rein Loik: meil on siin pretsedenditu olukord, kus me oleme teinud natuke aega tagasi ühe otsuse. See on tõesti 

presidendile  ääretult suur väljakutse, et enne öeldakse kui suur  on juhatuse suurus. Ma saan sellest raskusest aru 

ja kutsun ka üles toetama presidendi seisukohta. Tegelikult on meil vaja töötavat tiimi. 

 

Monika Haukanõmm: rõhutan, et kui keegi mõtleb nüüd, et me võtsime ühe inimese juurde ja läheb rohkem 

rahalisi vahendeid, siis nii see ei ole. Juhatuse töö on vabatahtlik ja kulud meil sellega ei suurene. 

 

Rein Loik: teen ettepaneku hääletada, et vaataksime ümber meie poolt varem otsustatud küsimuse juhatuse 

suuruse suhtes.  Paneksime hääletusele ettepaneku tõsta juhatuse liikmete arvu 10-le. Kas sellise ettepanekuga 

ollakse nõus, et me võtame selle hääletusele? 

 

Otsuse nr. 5 ettepanek: kes on selle poolt, et me eelmise otsuse ümber vaatame? 

 

Delegaadid hääletavad ning hääletuse tulemus on järgmine: 

POOLT: 14  

Hääletusel ei osalenud 6 liiget. 

 

Otsus nr 5: nõus juhatuse suuruse ümberhääletamisega. 

 

Otsuse nr. 6 ettepanek: Kes on selle poolt, et moodustada 10-liikmeline juhatus? 

 

Delegaadid hääletavad ning hääletuse tulemus on järgmine: 

POOLT: 13  

Hääletusel ei osalenud 7 liiget. 

 

Otsus nr. 6: moodustada 10-liikmeline juhatus 

 

R.Loik palun valitud presidendit nimetada 9 liiget juhatusse kandideerima. 

President Monika Haukanõmm nimetab juhatuse liikmed. 

R.Loik paneb hääletusele juhatuse koosseisu ettepaneku.  

 

Otsuse nr. 7 ettepanek: Kinnitada juhatuse liikmeteks Kaido Tiislär, Peeter Sepp, Kirsti Pedak, Rainer Vakra, 

Meelis Stamm, Helen Veermäe, Endrik Randoja, Alar Õige ja Andres Illak. 

 

Delegaadid hääletavad ning hääletuse tulemus on järgmine: 
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POOLT: 14 

Hääletusel ei osalenud 6 liiget 

 

Otsus nr. 7: EPK juhatuse liikmed on kinnitatud 14 poolthäälega:  

Kaido Tiislär                          kuulmispuudeliste esindaja 

Peeter Sepp                          nägemispuudeliste esindaja  

Kirsti Pedak                           intellektipuudeliste esindaja  

Rainer Vakra                         liikumispuudeliste esindaja 

Meelis Stamm                      sportlaste esindaja  

Alar Õige                     vabaliige 

Andres Illak                           vabaliige 

Helen Veermäe                    vabaliige 

Endrik Randoja                     vabaliige 

 

R.Loik annab sõna kokkuvõtteks Monika Haukanõmmele.  

 

Alar Õige palub protokollida eriarvamuse, mille kohaselt talle ei antud võimalust osaleda otsuste nr. 5 ja nr. 6 

hääletusel mittenõustuva häälega. 

 

 

Koosoleku juhataja: 

  /allkirjastatud digitaalselt/ 

 

Koosoleku protokollija 

 /allkirjastatud digitaalselt/ 


